

## LAPORAN PELAKSANAAN PROGRAM SMARTGREEN PMS

Nama Program	CARBON FREE DAY PMS 2024
Tandakan <b>BULAT</b> pada bidang tumpuan dan pelan tindakan yang terlibat dengan program yang dilaksanakan. (Boleh pilih lebih daripada satu bidang tumpuan)	
BT 1	PT1 / PT2 / PT3 / PT4 / PT5 / PT6
BT 2	PT1 / PT2 / PT3 / PT4 / PT5 / PT6 / PT7 / PT8 / PT9 / PT10
BT 3	PT1 / PT2 / PT3 / PT4 / PT5
BT 4	PT1 / PT2 / PT3 / PT 4/ PT5 / PT6
BT 5	PT1 / PT2 / PT3 / PT 4
<span style="border: 1px solid black; border-radius: 50%; padding: 2px;">BT 6</span>	PT1 / PT2 / PT3
BT 7	PT1 / PT2 / PT3 / PT / PT5
Objektif Program	<ul style="list-style-type: none"> <li>i) Menerapkan kesedaran tentang kepentingan untuk mengurangkan pencemaran di sektor pengangkutan.</li> <li>ii) Memberi kesedaran kepada warga PMS kesan kepada peningkatan CO<sub>2</sub>.</li> <li>iii) Meningkatkan kecergasan fizikal warga PMS .</li> <li>iv) Mengurangkan pelepasan CO<sub>2</sub> dalam kawasan PMS.</li> </ul>
Anjuran (nyatakan jika terdapat kolaborasi bersama)	Unit Smart Green PMS
Ringkasan program Merangkumi: i. Latar belakang program/justifikasi/permasalahan jabatan/institusi ii. Carta alir pelaksanaan iii. Pelaksanaan program	Carbon Free Day PMS 2024 merupakan program untuk memperkasa budaya hijau dan melestarikan Politeknik. Kebanyakan warga PMS (PMS (pensyarah, kakitangan dan pelajar PMS) menggunakan kenderaan bermotor di dalam kawasan PMS. Kenderaan ini membebaskan gas karbon dioksida (CO <sub>2</sub> ) ke udara dan secara tidak langsung membawa kepada peningkatan CO <sub>2</sub> dalam kawasan PMS. Oleh itu antara aktiviti yang akan dijalankan dibawah program Carbon Free Day adalah aktiviti Fun Walk. Fun Walk adalah satu acara berjalan kaki yang bertujuan untuk menggalakkan gaya hidup sihat dan mengeratkan hubungan antara peserta. Peserta akan berjalan dalam kumpulan di laluan yang telah ditetapkan. Jarak perjalanan sepanjang 1.8km dengan purata langkah 3000 langkah. Peserta juga terlibat dalam mengutip sampah disepanjang laluan. Selain itu, banner dan sepanduk yang digunakan untuk mempromosikan Carbon Free Day PMS 2024 diperbuat sepenuhnya daripada bahan kitar semula. Proses pembuatannya melibatkan pengumpulan bahan kitar semula seperti sarang telur, kertas terpakai, dedaun, dan bunga kering. Langkah ini tidak hanya menjimatkan kos, tetapi juga lebih mesra alam.

<p>Impak program Nyatakan impak kepada:</p> <ul style="list-style-type: none"> <li>i. Jabatan/institusi</li> <li>ii. Kakitangan</li> <li>iii. Masyarakat</li> </ul>	<p>Objektif program telah tercapai dengan penglibatan semua kakitangan Politeknik Muadzam Shah. Aktiviti Fun Walk telah dilaksanakan mengikut perancangan dan peserta juga telah terlibat dalam mengutip sampah disepanjang laluan Fun Walk. Aktiviti ini dapat meningkatkan kecergasan fizikal warga PMS. Selain itu, tiada penggunaan kenderaan semasa program berlangsung sekaligus dapat mengurangkan pelepasan CO<sub>2</sub> dalam kawasan PMS.</p>	
<p>Gambar pelaksanaan (5 gambar terbaik berserta penyataan)</p>		<p>Pendaftaran dan persediaan aktiviti Fun Walk yang bermula di Foyer Unit Pentadbiran PMS.</p>
		<p>Sesi Taklimat oleh Ketua JK Aktiviti Fun Walk iaitu Muhammad Aiman Bin Abu Johan.</p>
		<p>Ucapan perasmian oleh Timbalan Pengarah Sokongan Akademik PMS iaitu Mohd Helmi Bin Salleh.</p>

		<p>Aktiviti Fun Walk dan mengutip sampah sepanjang laluan bermula.</p>
		<p>Aktiviti Fun Walk selesai dan peserta mengumpul sampah yang telah dikutip.</p>

Disediakan oleh:



Nama: Nurul 'Afifah Binti Razali  
 Jawatan: Setiausaha 1 Program  
 Carbon Free Day PMS 2024

Tarikh: 22/07/2024

Disahkan oleh:



Pengurus Smartgreen / Pengurus Bidang  
 Nama institusi: Politeknik Muadzam Shah

Tarikh: 22/07/2024